
MARIJANA RIMANIĆ: 

- Dobro jutro, lijep pozdrav svima! 

Svoje pitanje upućujem pročelniku Jurošu a tiče se školske prehrane. 

Dostupnost prehrane u školama izuzetno je važan mehanizam koji doprinosi 

ublažavanju socioekonomskih razlika među učenicima i učenicama. Dostupnost školske 

prehrane pozitivno utječe na postizanje dobrih obrazovnih rezultata posebno kod djece slabijeg 

socioekonomskog statusa. Također pravilnom prehranom i zdravom prehranom u školama 

djecu učimo zdravim navikama od malih nogu što je jedna od važnijih uloga koju škola ima. 

Ove godine kao što znamo, kao što smo mogli vidjeti u medijima napravljen je značajan iskorak 

u razvoju sustava prehrane u školama Grada Zagreba koji se tiče i ulaganja u infrastrukturu i 

kadrovskih kapacitiranja, proširenja obuhvata djece koja koriste školske obroke pa sve do 

unaprjeđenja kvalitete tih obroka. 

Zanima me da nam možda, da nam ovdje izložite koji su konkretni koraci poduzeti za 

to, što je uvedeno i koje nove mjere Grad poduzima da školska prehrana bude učenicima 

dostupnija i kvalitetnija. A također pored toga zanima me koji su neki budući koraci koji će se 

provoditi i koje možemo očekivati u narednom periodu na polju poboljšanja prehrane u 

školama. Zahvaljujem. 

 

JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Hvala lijepo. 

Pročelnik Juroš, Luka Juroš. Njemu je postavljeno pitanje. 

Gradonačelnik može uvijek. Evo izvolite gradonačelniče. 

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

- Ne, evo samo sam htio reć da će, budući da je pročelniku Jurošu postavljeno pitanje 

da ću onda pročelniku prepustit. 

 

JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Izvolite pročelniče. Gospodin Luka Juroš. 

 

LUKA JUROŠ: 

- Poštovani predsjedniče, poštovane zastupnice i zastupnici, uvaženi gosti, 

zahvaljujem na upitu o ovom dosta važnom pitanju. 

Moram reći da je pitanje prehrane u školama ne samo u Gradu Zagrebu nego i Republici 

Hrvatskoj nešto o čemu je u ovoj Skupštini već bilo riječi ranije ove godine. Bilo je riječi zbog 

toga što su značajni iskoraci u školskoj prehrani po prvi put u Hrvatskoj napravljeni zahvaljujući 

inicijativi profesorica s Pravnog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu kojima je ova Skupština 

dodijelila Nagradu Grada Zagreba upravo ovo proljeće. I nakon višegodišnjih njihovih 

nastojanja, nagovaranja, analiza i dogovora Vlada Republike Hrvatske doista je shvatila važnost 

teme i krajem prošle godine donijela Odluku kojom je uvela sudjelovanje države u financiranju 

prehrane. 

I na temelju toga Grad Zagreb odmah je započeo aktivnosti za povećanje i kvalitete ali 

i obuhvata prehrane i postavili smo tri glavna cilja. Prvi cilj bio je da svaki učenik koji to želi 

dobije pravo na prehranu, može dobiti prehranu u školi. Drugi cilj je bio da se smanji koliko 

roditelji plaćaju za prehranu. Treći cilj je bio da škole dobiju više novca. Svi ciljevi su ostvareni, 

15 tisuća djece više koristi prehranu u Gradu Zagrebu zahvaljujući škola i trudu Gradske uprave 

i uz potporu države. 

Ono što je bitno od ove godine po prvi put u povijesti 

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)….. 

Grad Zagreb ima objedinjene jelovnike za prehranu. 
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JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Hvala lijepo pročelniče. Želi li zastupnica dodatno pojašnjenje? Želi. Izvolite, 

zastupnica Marijana Rimanić. 

 

MARIJANA RIMANIĆ: 

- Evo hvala vam na odgovoru. 

Dodatno pojašnjenje bi išlo u ovom smjeru nekih možda i budućih aktivnosti koje se 

namjeravaju poduzeti. Bilo je puno govora o zelenoj javnoj nabavi odnosno nabavljanju hrane 

iz okolice Zagreba na način da ta hrana ne putuje dugo, da se podupire lokalna proizvodnja ali 

i da se osigurava zdrava prehrana učenicima u školama pa me zanima da li je nešto od toga već 

implementirano i ako nije koji su neki, koji je neki horizont očekivanja kojeg možemo si 

postaviti i vremenski period kada će to biti implementirano, što eksperimentalno što onda 

sveobuhvatno. Hvala. 

 

JOŠKO KLISOVIĆ: 

- Hvala lijepo. Pročelnik Juroš, dodatno pojašnjenje. 

 

LUKA JUROŠ: 

- Zahvaljujem. 

Jelovnici su poslani svim školama prošli petak odnosno ovaj ponedjeljak i sada čekamo 

komentare stručnjaka iz škola na te jelovnike. Jelovnike su izradili stručnjaci s Prehrambeno-

biotehnološkog fakulteta ali kad govorimo o stručnjacima u školama tu govorim o onima koji 

doista s djecom i s roditeljima uvode novu prehranu. Ta nova prehrana je uravnotežena, je 

temeljena na održivosti, je utemeljena na balansiranoj prehrani koja doista razvija neke nove 

navike. 

Prvi jelovnici će se uvoditi postupno i vjerojatno će se promjena prvo vidjeti na doručku što je 

dobro jer to jede najveći broj djece. Ali očekujemo kako budu rasli kapaciteti kuhinja u školama 

da će se i svi ostali obroci brzo također vidjeti poboljšanje. 

Što se tiče zelene javne nabave 30 škola u gradu Zagrebu odlučilo je ući u pilot kojim 

će se omogućiti obiteljskim poljoprivrednim gospodarstvima u okolici 

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)…… 

Grada Zagreba dostava prehrane i ta nabava će također započeti u sljedećim mjesecima. 

 


